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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért kivételeznek Mészáros Lőrinc cégével?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóinformációk szerint közel 630 millió forint állami támogatást kapott napelempark-fejlesztésre 
egy Mészáros Lőrinchez köthető projektcég – a Halmajugrai Fotovoltaikus Erőmű Projekt Kft. – 
kísérleti fejlesztés jogcímen. A szóban forgó projektcég jelenleg egy 20 megawatt teljesítményű 
naperőművet épít a Mátrai Erőmű közelében lévő Halmajugra határában. A magánvállalatnak tavaly
a vezetéképítést is engedélyezték annak ellenére, hogy Magyarországon 2021 óta nem lehet 
engedélyeztetni kereskedelmi célú napelemes erőműveket. Pedig rengeteg cég áll sorban, összesen 
másfél paksnyi kapacitás vár befogadásra. A beruházást tervező cégeket azonban 2027-ig tétlen 
várakozásra kényszerítik, miközben sokmilliós biztosítékot is fizettetnek velük, ha beruházási 
szándékukat fenn kívánják tartani.

Kérem, hogy a fentiek nyomán szíveskedjen válaszolni a kérdéseimre.

Mi indokolja a Halmajugrai Fotovoltaikus Erőmű Projekt Kft.-vel szemben tanúsított kivételezést?

Mely cégek kaptak 2027 előtti hálózati csatlakozási engedélyt azon naperőművek közül, amelyek 
2022. november 1-je és 2023. február 8-a között igényelték ezt?

A szóban forgó beruházás az MVM földterületén jelentős, részben állami forrásból valósul meg. Ha 
ez a projekt annyira fontos, hogy a magyar államnak megéri földet, vezetékcsatlakozást és állami 
finanszírozást is biztosítani hozzá (egy eladósodott, közel 9 milliárdos kötelezettséggel rendelkező 
magáncég számára), akkor miért nem az állami MVM építi meg a napelemparkot?


